

➔ Please scroll down for the English Version

Releaseinformation für das August Release 2024

GDSN und firstbase

Im kommenden GDSN und firstbase Release, das am 17. August 2024 freigeschaltet wird, werden insbesondere Erweiterungen und Änderungen in bestehenden Codelisten für **consumer goods/FMCG** und **healthcare** sowie **trustbox** umgesetzt. Mit diesen Releaseinformationen möchten wir Sie über die anstehenden Änderungen informieren.

WANN: Das August Release 2024 geht am **17. August 2024** produktiv.

WAS: Alle Änderungen finden Sie in der aktualisierten Dokumentation [Profiles Overview Release August 2024](#), siehe Tab History. Tipp: Sie können dort in den hinteren Spalten nach den einzelnen Profilen filtern.

Für consumer goods/FMCG weisen wir zudem auf das aktualisierte [Kompendium August 2024](#) hin. Alle Änderungen finden Sie in der Änderungshistorie am Ende des Dokuments aufgelistet.

Nachstehend finden Sie eine Zusammenfassung der wichtigsten Änderungen:

1) Erweiterungen und Änderungen in bestehenden Codelisten (alle Profile)

Die Anforderungen der Schweizer und auch der internationalen Stammdaten-Nutzer erfordern eine laufende Aktualisierung des GDSN-Standards, der die Basis für die Schweizer Zielmarktpreise und firstbase darstellt. Dadurch müssen Anpassungen, Erweiterungen und Änderungen in bestehenden Codelisten vorgenommen werden. Eine Aufstellung aller betroffenen Codelisten finden Sie in der [Profiles Overview Release August 2024](#) auf dem Tab History.

Besonders hervorheben möchten wir die Umsetzung der Anforderungen aus der Schweizer Community für **consumer goods (FMCG)**:

- a) M223 Datumsangabe auf Verpackung: Art
Der neu beantragte Code *FREEZING_DATE "Einfrierdatum - Datum des Einfrierens oder das Datum des ersten Einfrierens in Fällen, in denen das Produkt mehr als einmal eingefroren wurde."* wird nutzbar.
- b) M025 E-Nummern
Der bisherige Code E960 wird in *E960a "Steviolglycoside aus Stevia"* geändert.
Die neu beantragten Codes *E960c "Enzymatisch hergestellte Steviolglycoside"* und *E960d "Glycosylierte Steviolglycoside"* werden nutzbar.
- c) M309 Akkreditierungslabel auf der Verpackung: Code
Die neu beantragten Codes *SWISS_MEAT "Schweizer Fleisch"*, *SWISS_PARKS "Schweizer Pärke"* und *TICINO_REGIO_GARANTIE "Ticino regio.garantie - Marchio Ticino, Produkte aus dem Tessin"* werden nutzbar.
- d) M511 Fisch und Meeresfrüchte: Fangzone und M045 Inhaltsstoff: Fischfangzone
Die neu beantragten *Codes für die Fischfang Subgebiete* werden nutzbar.

2) Validierungslockerung im healthcare Profil für das Schweizer Gesundheitswesen

Bislang war abhängig von M3047 Geltende Gesetzgebung nur die Angabe der entsprechenden Risikoklasse M532 Medizinprodukt: Risikoklasse nach Richtlinie (MDD, AIMDD oder IVDD) **ODER** M486 Medizinprodukt: Risikoklasse nach Verordnung (MDR oder IVDR) möglich.

Diese Abhängigkeit wird gelockert, d.h. neben der derzeit gültigen MDD, AIMDD oder IVDD Risikoklasse in *M532 Medizinprodukt: Risikoklasse nach Richtlinie* kann für die Übergangszeit zusätzlich die künftige MDR/IVDR Risikoklasse in *M486 Medizinprodukt: Risikoklasse nach Verordnung* angegeben werden.

Hinweis: Die derzeit gültige Risikoklasse ist die, welche der Angabe in *M3047 Geltende Gesetzgebung* entspricht.

3) GDSN Mappingänderung im healthcare Profil für das Schweizer Gesundheitswesen

Das GDSN Mapping für die Zertifikatsangabe *M3071 Zertifizierungsstelle: Nummer / ID* ändert sich. Das Mapping nutzt neu das Attribut *additionalCertificationOrganisationIdentifier* zusammen mit *@additionalPartyIdentificationTypeCode = EU_NOTIFIED_BODY_NUMBER*.

Für Rückfragen steht Ihnen Cornelia Willutzki aus dem firstbase Team gerne zur Verfügung: cornelia.willutzki@gs1.ch

Bern, 07.07.2024

 English Version

Release information for the August Release 2024

GDSN and firstbase

In the upcoming GDSN and firstbase release, which will be released on August 17, 2024, enhancements and changes will be implemented in existing code lists for **consumer goods/FMCG** and **healthcare**, as well as **trustbox**. With this release information, we would like to inform you about the upcoming changes.

WHEN: August Release 2024 goes live on **August 17th, 2024**.

WHAT: We have listed all release content for you in the updated [Profiles Overview Release August 2024](#), see tab History. Tip: You can filter for the individual profiles in the columns on the very right-hand side.

For consumer goods/FMCG, we would also like to refer to the updated [Kompodium August 2024](#). All changes can be found in the change history listed at the end of the document.

Below is a summary of the most important changes:

1) Enhancements and changes in existing code lists

The requirements of Swiss and international master data users require a continuous update of the GDSN standard, which forms the basis for the Swiss target market profiles and firstbase. As a result, adjustments, enhancements, and changes have to be made to existing code lists. A list of all affected code lists can be found in the [Profiles Overview Release August 2024](#) on the History tab.

We particularly like to highlight the implementation of the requirements from the Swiss community for **consumer goods (FMCG)**:

- a) M223 Packaging marked expiration date
The newly requested code *FREEZING_DATE* "*Einfrrierdatum - Indicates the date of freezing or the date of first freezing in cases where the product has been frozen more than once; according to local target market regulations.*" becomes available.
- b) M025 E numbers
The former code E960 is changed to *E960a* "*Steviol glycosides from Stevia*".
The newly requested codes *E960c* "*Enzymatically produced steviol glycosides*" and *E960d* "*Glycosylated steviol glycosides*" become available.
- c) M309 Packaging marked label accreditation code
The newly requested codes *SWISS_MEAT*, *SWISS_PARKS* und *TICINO_REGIO_GARANTIE* become available.
- d) M511 Fish and seafood: Catch area code and M045 Ingredient fish catch zone
The newly requested *fish catch subarea codes* become available.

2) Validation relaxations for the Swiss healthcare profile

Until now, depending on M3047 Regulatory act, only the indication of the corresponding risk class M532 Medical device: Risk class by directive (MDD, AIMDD or IVDD) **OR** M486 Medical device: Risk class by regulation (MDR or IVDR) was possible.

This dependency will be relaxed, i.e. in addition to the currently valid MDD, AIMDD or IVDD risk class in *M532 Medical device: Risk class by directive*, the future MDR/IVDR risk class can also be populated in *M486 Medical device: Risk class by regulation* for the transitional period.

Note: The currently valid risk class is the one that corresponds to the information in *M3047 Regulatory act*.

3) GDSN mapping change for Swiss healthcare profile

The GDSN mapping for the certification information *M3071 Additional Certification Organisation Identifier* changes. The mapping newly uses the attribute *additionalCertificationOrganisationIdentifier* with *@additionalPartyIdentificationTypeCode = EU_NOTIFIED_BODY_NUMBER*.

If you have any questions, please do not hesitate to contact Cornelia Willutzki from our firstbase team: cornelia.willutzki@gs1.ch

Bern, July 7th, 2024